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nB20 Bölgesel İstişare Forumu’nun 
açılış konuşmasını yapan TOBB 
ve B20 Türkiye Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Türkiye’nin dönem 
başkanlığı sürecinde yapılacak 
çalışmalar hakkında bilgi verdi.

B 
20 Bölgesel İstişare Forumu, TOBB Başkanı ve B20 Türkiye Başkanı M. Rifat Hisar-
cıklıoğlu’nun ev sahipliğinde, Başbakan Yardımcısı Ali Babacan’ın başkanlığında, 
Suudi Arabistan Krallığı Finans Bakanı Dr. İbrahim Abdulaziz Al-Assaf ve TOBB 
Yönetim Kurulu’nun tamamına yakınının da katılımıyla Cidde’de gerçekleştirildi. 

Toplantıya Suudi Arabistan ve Körfez Ülkeleri’nden 150’ye yakın iş insanı da katılım sağladı. 
B20 Türkiye’nin, yurt dışında düzenlediği ilk Bölgesel İstişare Toplantısı’nda 

konuşan TOBB ve B20 Türkiye Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, dünyanın dört bir ya-
nından gelen iş insanlarına B20 Türkiye’nin gündemi ve önceliklerini anlattı. Gelişen 
konjonktürde, eskiden olduğu gibi “kendi kendine yeten ülke” olmakla övünmenin 
yetmediğini belirten  Hisarcıklıoğlu, “Artık tek başına ayakta kalmak mümkün değil. 
Ekonomilerimizin geleceği küresel piyasalara ne kadar entegre olduğuyla yakından ilgi-
li. Ortak kararlar alınabiliyorsa, tüm taraflar karar alma süreçlerine dâhil olabiliyorsa, 
küreselleşmeden maksimum fayda alınabiliyor” dedi.

G20’nin misyonu, yapısı ve amaçlarına ilişkin açıklamada bulunan Hisarcıklıoğlu, 
“Küresel ekonominin sorunlarına çözümler ararken, hükümetlerle iş dünyası arasında 
işbirliğinin artırılması da son derece önemli. Çünkü küresel ekonomideki sorunlarla 
günlük hayatta, ilk elden yüzleşenler iş insanları. Bizler iş yaparken karşılaştığımız 
sıkıntıları, sorunları hükümetlere anlatacağız ki G20 çatısı altında bunlara çözüm 
getirilsin. İşte G20’nin iş dünyası kolu olan B20 bizlere bu imkânı sunuyor. Bizler iş 
insanları olarak, B20 sürecinde daha aktif rol alıp, G20 ile daha fazla mesai harcamalı 
ve müşterek refah için çalışmalıyız” değerlendirmesinde bulundu.

“G20’DE KOBİ’LERİN HAKLARINI SAVUNACAK BİR İŞ ÖRGÜTÜ KURACAĞIZ” 
Kapsayıcılık kavramını B20’nin temel prensibi haline getirdiklerini anlatan Hisar-

cıklıoğlu, B20 platformunun, iş dünyasının menfaatleri için bir şeyler yapmak isteyen 
herkese açık olması gerektiğini söyledi. Hisarcıklıoğlu şöyle konuştu: 

“Bizim için çokuluslu şirketlerimiz de KOBİ’lerimiz de, gelişmiş ülkelerimiz de geliş-
mekte olan ülkelerimiz de çok değerli. Bunun için iki yeni mekanizma kurduk. Öncelikle 

KOBİ’ler ve girişimciler için öneriler gelişti-
recek KOBİ’ler ve Girişimcilik Görev Gücünü 
oluşturduk. Bu yeni görev gücüyle G20 ülkeleri 
arasında kayıtlı istihdamın üçte ikisini sağla-
yan KOBİ’ler ilk defa B20 platformunda ‘biz 
de varız’ diyecek. Bu B20 olarak sadece bizim 
önceliğimiz değil. G20 Türkiye Dönem Baş-
kanlığımız da KOBİ’leri ana önceliklerden biri 
haline getirdi. Hep beraber, dünyada en fazla 
istihdam sağlayan, en fazla üreten, refahın 
topluma yayılmasını sağlayan KOBİ’ler için 
politikalar geliştireceğiz. Bununla da kalma-
yacağız, Uluslararası Ticaret Odası’yla (ICC) 
birlikte G20 Türkiye Başkanlığı kapsamında 
World SME Forum adında, dünyada KOBİ’lerin 
haklarını savunacak bir iş örgütü kuracağız.”

BÖLGESEL İSTİŞARE 
FORUMLARININ ÖNEMİ

 B20’de kapsayıcılığı artırmak adına, ikin-
ci adımın da Suudi Arabistan’da startını ver-
dikleri Bölgesel İstişare Forumları olduğunu 
ifade eden Hisarcıklıoğlu, “Bölgesel İstişare 
Forumlarını kurgularken aklımızda iki hedef 
var. Öncelikle G20’de az temsil edilen yükselen 
piyasa ekonomilerini B20 sürecine daha da 
fazla katmak istiyoruz. İkinci amacımız ise bu 
toplantılarla G20 dışındaki ülkelerin de B20 

B20 TÜRKİYE’NİN ORGANİZE ETTİĞİ BÖLGESEL İSTİŞARE 
FORUMLARI’NIN İLKİ SUUDİ ARABİSTAN’IN CİDDE 

KENTİNDE GERÇEKLEŞTİRİLDİ. TÜRKİYE’NİN G20 
ÖNCELİKLERİNİN İLGİYLE KARŞILANDIĞI FORUM’UN 

AÇILIŞINDA KONUŞAN TOBB VE B20 TÜRKİYE BAŞKANI 
M. RİFAT HİSARCIKLIOĞLU, “G20-B20 TÜRKİYE DÖNEM 

BAŞKANLIĞI KAPSAMINDA ICC İLE WORLD SME 
FORUM ADINDA, DÜNYADA KOBİ’LERİN HAKLARINI 

SAVUNACAK BİR İŞ ÖRGÜTÜ KURACAĞIZ” DEDİ.

B20 TÜRKİYE
İLK BÖLGESEL
TOPLANTISINI

CİDDE’DE YAPTI
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nBaşbakan Yardımcısı Ali Babacan, “G20’de 
artık büyük şirketlerin ve sendikaların yanı sıra 
KOBİ’lerin de sesi duyulacak” dedi.

erişimde yaşadıkları sıkıntılara ve küresel değer zincirlerine katı-
lımlarının kolaylaştırılmasına önem verdiklerini, bunlara ilaveten 
her bir gündem maddesinin altında KOBİ’lere ilişkin hususları ele 
almaya gayret ettiklerini belirtti.

KOBİ’lerin sesinin küresel bir yansıması olacak Dünya KOBİ 
Forumu’nu ICC ile işbirliği içinde kurmaya çalıştıklarını söyleyen 
Babacan, “Bu denli yoğun KOBİ ilgisi G20 gündeminde ilk defa yer 
alıyor. Çalışmalarımız sayesinde G20’de artık büyük şirketlerin ve 
sendikaların yanı sıra KOBİ’lerin de sesi duyulacak” diye konuştu.

KADIN VE GENÇLERİN İSTİHDAMI
Ulusal boyuttaki kapsayıcılık yaklaşımının bir diğer ayağını ise 

kadınların ve gençlerin istihdama katılım oranlarının artırılmasının 
oluşturduğunu anlatan Babacan, iş gücünün eğitim seviyesinin ve 
verimliliğinin artırılmasının da istihdam alanında bu yıl izleyecek-
leri öncelikli hedefler arasında yer aldığını ifade etti. Babacan, KO-
Bİ’lerde olduğu gibi, istihdam alanında da B20 ile işbirliğine büyük 
önem verdiklerini belirtti.

G20’ye üye olmayan düşük gelirli gelişmekte olan ülkeleri de dü-
şünüp onların sorunları için çözümler üretmeye çalıştıklarını dile ge-
tiren Babacan, “Hükümetler ile iş dünyasının birbirine güvenmesi çok 
önemlidir. Bu güven ortamının sağlanması için sizinle diyaloğa büyük 
önem atfediyoruz. Ayrıca, iş dünyasının uyguladığımız politikaları 

mCidde’de yapılan B20 Bölgesel İstişare Forumu’na katılan TOBB Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
İbrahim Çağlar, TOBB Yönetim Kurulu Üyeleri İbrahim Burkay, Necdet Özer, Memiş Kütükcü, Şahin 
Bilgiç ve Salih Zeki Murzioğlu.

gündemi hakkındaki fikirlerini almak” dedi.
Hisarcıklıoğlu, Bölgesel İstişare Forumları-

nın, Cidde’den sonra Hindistan, Singapur, Çin, 
Brezilya, Azerbaycan, Meksika, Güney Afrika ve 
Rusya gibi kentlerde devam edeceğini belirtti.

BABACAN: “G20 DÖNEM BAŞKANLIĞI 
BİR FIRSAT”

Ekonomik ilişkilerin daha da ileri götürül-
mesi bakımından Türkiye’nin G20 Başkanlı-
ğı’nın önemli bir fırsat sağladığını vurgulayan 
Başbakan Yardımcısı Ali Babacan, G20 içinde 
Suudi Arabistan’la yakın çalıştıklarını, bu ül-
kenin enerji konusu dâhil olmak üzere önce-
liklerine verdiği destekten ötürü memnuniyet 
duyduklarını söyledi.

Küresel ekonomik işbirliğinin temel plat-
formu olarak kabul edilen G20’nin yüksek tem-
sil kabiliyeti ve konuları etkileşimli bir şekilde 
tartışabilme imkânının bu oluşumu çok önemli 
kıldığını dile getiren Babacan, burada yapılan 
görüşmelerin ve alınan kararların küresel eko-
nominin tamamını etkilediğini ve tüm dünyada 
yakından takip edildiğini belirtti. 

Çoğu ülkede istihdamın en az yarısını, do-
layısıyla da ekonominin belkemiğini KOBİ’le-
rin oluşturduğuna dikkat çeken Babacan, KO-
Bİ’lerin sorunlarına, özellikle de finansmana 
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Altyapı yatırımları için çok büyük finansal 
kaynaklara ihtiyaç duyulduğunu ve birçok ül-
kenin bu ihtiyacı karşılayacak mali alana sahip 
olmadığını ifade eden Babacan, “Bu gerçekten 
hareketle, yatırımcıların altyapı projelerine 
dahil olmalarını kolaylaştırmak istiyoruz. Özel 
sektörü bu alana çekebilmek için kamu özel 
işbirliği modelleri, varlığa dayalı finansman 
modelleri gibi alternatif modeller üzerinde 
sıkı bir çalışma yürütmekteyiz. Söz konusu 
modellerin işlerlik kazanabilmesi için iş dünya-
sının bakış açısına ve katkılarına duyduğumuz 
ihtiyaç izahtan varestedir. Bu kapsamda, B20 
altyapı ve yatırım görev gücünün önemli bir rol 
üstlenmesini bekliyoruz” diye konuştu.

Babacan, dönem başkanlığı önceliklerine 
ilişkin birlikte çalışılması gereken çok sayıda 
alan bulunduğuna işaret ederek, bu süreçte iş 
dünyasını çok güçlü şekilde temsil eden B20 
ekibine son derece güvendiklerini belirtti.

Her zaman özel sektör yoluyla büyümeden 
ve istihdam oluşturmadan yana olduklarını 
vurgulayan Babacan, şunları söyledi:

“Küresel ekonomide büyümeden bahsedi-
yorsak, bu büyüme ancak ve ancak özel sek-
törün daha çok yatırım yapmasıyla olacaktır. 
Dolayısıyla politika yapıcılar olarak aldığımız 
kararlar, uygulamaya çalıştığımız politikalar 
iş dünyası tarafından sahiplenilmez ve iş dün-
yasına bir izdüşümü olmaz ise büyümenin 
de istihdamın da sağlanmasını pek mümkün 
görmüyoruz. İşte bu bizim B20’yi neden çok 
önemsediğimizi açıklıyor.”

sahiplenmesine de ihtiyaç duymaktayız. Bu kapsamda görüşlerinizi 
ve önerilerinizi bizlere aktarmanızı bekliyoruz” ifadesini kulandı.

B20’YE ALTYAPI VE YATIRIM GÖREVİ 
Üçüncü öncelikleri olan yatırım alanında ise öncelikle ekono-

milerin büyüme potansiyelini artırmak için gerekli altyapı yatırım-
larının tespiti için çalıştıklarını ve bu kapsamda yatırım stratejileri 
tasarladıklarını ifade eden Babacan, altyapı yatırımlarının bir 
hükümetin üzerine kaynak ayıracağı en verimli alanlardan birini 
oluşturduğunu söyledi.

mTOBB Yönetim Kurulu Üyesi Şahin Bilgiç, Memiş Kütükcü, TOBB Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı İbrahim Çağlar, TOBB Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Halim Mete, B20 Türkiye Yürütme Kurulu Üyesi ve MÜSİAD Başkanı Nail Olpak, TOBB ve B20 Türkiye Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, Suudi Arabistan Krallığı 
Finans Bakanı Dr. İbrahim Abdulaziz Al-Assaf, TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Ebubekir Bal, Salih Zeki Murzioğlu, TOBB Sanayi Odaları Konsey Başkanı Erdal 
Bahçıvan ile TOBB Yönetim Kurulu Üyesi İbrahim Burkay.

mCidde’de yapılan B20 Bölgesel İstişare Forumu’na katılan TOBB Yönetim Kurulu Üyeleri Cengiz 
Günay, Selçuk Öztürk, Ebubekir Bal ve Bülent Karakuş.
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G20 Türkiye Dönem Başkanlığı ve OECD’nin ortaklaşa düzenlediği 5’inci Yolsuzlukla 
Mücadele Konferansı, “İş Hayatının Odağına Dürüstlüğü Yerleştirmek” temasıyla 
İstanbul’da gerçekleştirildi. TOBB Başkanı ve B20 Türkiye Yürütme Kurulu Başkanı M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu, “Dünya neredeyse gelirinin üç katı kadar borcu olan bir dünya 
haline geldi. Ülkelerin %80’inin 2007’ye göre daha fazla borcu var. Bu sürdürülebilir 
bir durum değil” dedi. 

G20 GÜNDEMİNDEN 
“YOLSUZLUKLA MÜCADELE” 

T 
ürkiye bu yıl dünyanın en zengin 20 
ülkesinden oluşan G20’nin Dönem 
Başkanı. Türkiye’nin G20 Dönem 
Başkanlığı sürecinde yürütülen ça-

lışmalar kapsamında öncelik taşıyan konular 
arasında “Yolsuzlukla Mücadelenin Güçlendi-
rilmesi” yer alıyor. Mart ayında bu konuyla ilgili 
önemli bir toplantı gerçekleştirildi. G20 Zirvesi 
hazırlık faaliyetleri kapsamında İstanbul’da 
G20 Türkiye Dönem Başkanlığı ve Ekonomik 
Kalkınma ve İşbirliği Örgütü (OECD) tarafın-
dan ortaklaşa “5’inci Yolsuzlukla Mücadele: İş 
Dünyasının Odağına Dürüstlüğü Yerleştirmek” 
temalı uluslararası bir konferans düzenlendi. 
Toplantıya Başbakanlık Teftiş Kurulu Başkanı 
Yunus Arıncı, Dışişleri Bakanlığı Müsteşar 
Yardımcısı ve G20 Şerpası Ayşe Sinirlioğlu, 
TOBB Başkanı ve B20 Türkiye Yürütme Kurulu 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, OECD Hukuk 
İşleri Direktörü Nicola Bonicci, OECD Özel 
Kalemi ve G20 Şerpası Gabriela Ramos başta 
olmak üzere G20 ülkelerinin hükümet ve iş 

dünyası temsilcileri, B20 Türkiye Yürütme Kurulu Üyeleri ile iş dün-
yasının önde gelen temsilcilerinden oluşan 300’ün üstünde iş insanı 
ile akademisyenler katıldı. 

Konferansın açılışında konuşan TOBB Başkanı ve B20 Türkiye 
Yürütme Kurulu Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, ülkelerin %80’inin 
2007’ye göre daha fazla borçlandığını açıkladı. Bunun sürdürülebilir 
olmadığını, son altı yıldır küresel büyümede istikrar yakalanamadı-
ğını, genç işsizliğin yüksek olduğunu, eşitsizlik konusunun giderek 
ekonomik bir problem olmaktan çıkıp, toplumsal bir sorun haline 
gelmeye başladığını belirtti. Tüm bu sorunlara karşın, bugün küresel 
ekonominin geçmişe göre daha iyi durumda olduğunun söylendiğini 
anımsatan Hisarcıklıoğlu, “Dürüst olmak gerekirse ben hâlâ yolun 
başındayız diye düşünüyorum” dedi. 

Aşırı borçlanma gibi yapısal bir problemle karşı karşıya olun-
duğuna dikkat çeken Hisarcıklıoğlu, küresel borç 2007 yılında 142 
trilyon dolar seviyesinde iken bugün bu miktarın 199 trilyon dolar 
seviyesine çıktığını, dünyanın neredeyse gelirinin üç katı kadar borçlu 
hale geldiğini ifade etti.

Hisarcıklıoğlu, konuşmasına şöyle devam etti:
“Bu sürdürülebilir bir durum değil. Orta vadede küresel olarak 

borçlanma oranını düşürecek bir strateji izlenmesi şart. Küresel eko-
nomi yeni bir para politikasına geçiş yapıyor. ABD Merkez Bankası’nın 

mTOBB Başkanı 
ve B20 Türkiye 
Yürütme Kurulu 
Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, 
“5’inci Yolsuzlukla 
Mücadele: İş 
Dünyasının 
Odağına 
Dürüstlüğü 
Yerleştirmek” 
başlıklı uluslararası 
konferansa katıldı.
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muslukları kıstığı, Avrupa başta olmak üzere 
bazı Merkez Bankalarının parasal genişlemeye 
gittiği günleri yaşıyoruz. Bu bizler için son 
derece sıra dışı bir durum. Tüm şirketlerimizin 
2015-2016 tahminlerini yeni duruma göre 
revize etmesi gerekiyor. Belirsizlikler artıyor.”

 
“YOLSUZLUK EŞİT REKABET ŞARTLARININ 
OLUŞMASINI ENGELLİYOR”

Sorunların çözümü için küresel bir koor-
dinasyon mekanizmasına ihtiyaç olduğunu, 
bu yüzden G20’nin önemini dile getiren Hi-
sarcıklıoğlu, Türkiye’nin dönem başkanlığında 
hükümetin ve iş dünyasının bu sürece katkı 
sağlamak istediğini vurguladı. G20 Dönem 
Başkanlığı’nın 20-25 yılda gelecek bir fırsat 
olduğunu ve bu fırsatın kazası olmayacağını 
dile getiren Hisarcıklıoğlu, “Umarım bu süre-
ce Türkiye olarak katkı sağlayabiliriz. Çünkü 
mevcut mekanizmaların bir çoğunun tıkanmış 
olduğunu, G20’nin etkin kullanılması gerekti-
ğini hepimiz iyi biliyoruz” diye konuşmasını 
sürdürdü. Hisarcıklıoğlu, şöyle devam etti: 

“İş dünyası olarak, rakiplerimizle bizim 

nB20’nin desteğiyle G20 ülkelerindeki KOBİ’ler için 
yolsuzluğa karşı bir eğitim rehberi geliştirilmesi öngörülüyor.
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aramızdaki şartları bozan, aynı şartlarda yarışmayı engelleyen her 
türlü olgudan uzak durmalıyız. Kayıtdışı ekonomi veya korumacı 
önlemler eşit rekabeti nasıl olumsuz etkiliyorsa, yolsuzlukla bir-
likte oluşan ortam da eşit rekabet şartlarının oluşmasını engelle-
mektedir. Amacımız tüm şirketlerin aynı rekabet ortamında adil 
rekabetini sağlamak olmalıdır. İkinci olarak da, yolsuzluğun so-
nuçlarına ilişkin bir tespit yapayım. Uzun vadede hiçbir şirket bu 
işten kazanamamıştır. Bu işten kısa vadede menfaat sağlayan şir-
ketler, uzun vadede piyasanın gerektirdiği verimlilik sıçramalarını 
atlayacakları için uzun vadede rekabet güçlerini kaybedecektir.”

Bunun için şirketlerin sağlıklı gelişimine odaklanan, kurallı 
bir ekonomik sistem kurmanın herkesin birinci önceliği olması 
gerektiğini belirten Hisarcıklıoğlu, sözlerini, “Bu doğrultuda, 
B20 olarak çalışmalarımızı sürdüreceğiz. Eylül ayında da görev 
gücümüzün sonuç raporunu ve önerilerini G20 hükümetlerine 
teslim edeceğiz” diye tamamladı.

YOLSUZLUK HER YÖNÜYLE DEĞERLENDİRİLDİ
Konferansın açılış konuşmalarının ardından dört panel yapıldı. 

Ernst&Young Türkiye Ortağı Dilek Çilingir’in moderatörlüğünde 
yapılan, “Kurallara uymak mı uymamak mı? Hangisi daha maliyet-
li?” başlıklı panelde; yolsuzlukla mücadele kapsamında yapılacak 
çalışmalara ve yapılan yasal düzenlemeler, alınan etik değerlerle 
ilgili kararlar konusunda şirketlerin uyumu ele alındı. Özellikle 
Hindistan başta olmak üzere birçok ülkede yolsuzlukla mücadele 
konusunda yapılan yasal düzenlemeler, bu uygulamaların etkileri 
değerlendirildi. Aynı zamanda KOBİ’lerin bu konuda yaşadıkları 
sorunlar görüşüldü.  İş dünyasının uyum ve uyumsuzluk konusun-
daki görüşleri ele alındı.

İkinci panel Balfour Beatty PLC Etik ve Uyum Başkanı Kathryn 
Higgs’in moderatörlüğünde, “Bölgesel merkezlerde hızlı büyüyen 
şirketler için riskler ve en iyi uygulamalar” başlığıyla yapıldı. Bu 
oturumda hızlı büyüyen şirketler için iş etiğinin önemi irdelendi. 
Hızlı büyümede suistimal riskinin yüksekliği, yeni pazarlarda 
büyüyen iş fırsatları, genişleyen pazarlarda öncelikli uyum önlem-
lerinin değerlendirildiği panelde ayrıca büyüyen yeni şirketlerin 
güvenilir yargı işlemleri kuracak, sınır ötesi işlemleriyle büyük 
pazarlardaki iş davranışları ele alındı.

Üçüncü panelin konusu “Ülkelerde iş dünyası için daha güvenli 
ortamı destekleme”ydi. SAFRAN SA’dan Corinne Lagache’in modera-
törlüğünde G20 üyesi ülkelerde son yıllarda yapılan yolsuzlukla mü-
cadele çalışmaları ele alındı. Ülkelerin kendilerini geliştirmek üzere 
geliştirdikleri planlar açıklandı. İzlenen stratejiler değerlendirildi.

Konferansın dördüncü ve son paneli, “Büyüyen sorunlar ve 
yaratıcı çözümler” konusunda American Progress Merkezi’nden 
Mary Beth Goodman’ın moderatörlüğünde yolsuzlukla mücade-
lenin dünyadaki durumu ortaya kondu. Bu konuda hükümetler 
ve iş dünyası tarafından alınması gerek tedbirler ele alındı. 

Ayrıca OECD Özel Kalemi ve G20 Şerpası Gabriela Ramos, 
“G20 Gündeminin Önemli Bir Ayağı: Yolsuzlukla Mücadele” 
başlıklı bir sunuş yaptı. Ramos, yolsuzlukla mücadelede özel sek-
törün rolünün kritik olduğunu belirterek, “Görünümü zayıf eko-
nomilerde yolsuzluğun vatandaşlara etkisini incelemeliyiz” dedi. 

Konferans B20 Türkiye Şerpası Sarp Kalkan’ın, “B20 ve G20 
Ekseninde Yolsuzlukla Mücadele” sunuşuyla devam etti. Kapanış 
konuşması Başbakanlık Başmüfettişi, G20 Yolsuzlukla Mücadeele 
Çalışma Grubu Eşbaşkanı Mete Demirci tarafından yapıldı.

lErnst&Young 
Türkiye Ortağı 
Dilek Çilingir’in 
moderatörlüğünde 
yapılan, “Kurallara 
uymak mı 
uymamak mı? 
Hangisi daha 
maliyetli?” başlıklı 
panel büyük ilgi 
gördü.. 


